
PROTOKÓŁ NR XI /07
z sesji Rady Miejskiej w Bojanowie odbytej w dniu

29 sierpnia 2007 roku
o godz.10:00 w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

=====================================================  

W sesji uczestniczyli:
• radni Rady Miejskiej w Bojanowie  , ( Radny Jan Mardas do godz. 11.30 , radny Jarosław 

Bartkowiak  opuścił obrady o godz. 12.40 – pilne sprawy służbowe). 
• burmistrz, zastępca burmistrza, skarbnik, radca prawny,
• radni powiatowi - W. Ceglarek do godz. 11.10 i A. Kołwa do godz. 11.10,
• sołtysi wsi (sołtys  Czechnowa Stanisław Talarowski nieobecny)
•  Przewodniczący Zarządów Osiedli Nr 1 i Nr 2 w Bojanowie,
•  członkowie Izby Rolniczej, 
• przedstawiciele lokalnych mediów, 
• mieszkańcy Bojanowa,

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 do niniejszego protokółu.
Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady – Stanisław Tomiczak.

Do pkt 1 Otwarcie sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad

Otwarcia  XI   sesji  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  dokonał  jej  Przewodniczący 
Stanisław  Tomiczak.  Powitał  wszystkich  uczestników  sesji;  po  czym  stwierdził,  że  na 
piętnastoosobowy,  ustawowy  skład  rady,  w  sesji  uczestniczy  15  radnych,  jest  ona  zatem 
władna obradować i podejmować prawomocne uchwały.

Do pkt 2 Przedstawienie porządku obrad X Sesji Rady Miejskiej

Przewodniczący obrad zadał pytanie : „ czy do przedstawionego  porządku obrad są inne 
propozycje? „
Radny Jarosław Bartkowiak równocześnie  przewodniczący Komisji Budżetowej, Rozwoju 
Gospodarczego,  Rolnictwa i  Ochrony Środowiska   zaproponował,  aby  z  przedstawionego 
przy zawiadomieniach  porządku obrad  wykreślić z  punktu 8 podjęcie uchwał w sprawie: 
podpunkt 5. „zaciągnięcia zobowiązań w zakresie inwestycji pn. ”Budowa wielofunkcyjnego  
boiska sportowego ogólno dostępnego dla dzieci i młodzieży”,

W związku z  tym,  iż  na  posiedzeniu  w dniu  23  sierpnia  br.  Komisja  Budżetowa, 
Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  zaopiniowała  powyższy projekt 
negatywnie  ,  stąd   propozycja  usunięcia  tego  podpunktu  z  porządku  obrad  .  Radny 
Bartkowiak  uzasadnił  powyższy  wniosek  tym,  iż  Komisja  ma  wątpliwości  co  do 
zabezpieczenia środków finansowych  w budżecie na powyższą  inwestycję. 
Wniosek  radnego poddano głosowaniu” : Za propozycją radnego Bartkowiaka zagłosowało 
6 radnych,  8  radnych opowiedziało  się  za pozostawieniem w porządku obrad sesji  w/w 
punktu natomiast 1 radny wstrzymał się .

Członek  Komisji  Budżetowej  Jan  Kubis  ostrym  tonem  zwrócił  się  do  pani  radcy 
prawnego Urzędu Miejskiego Teresy Andrzejewskiej  o wyjaśnienie jakie kompetencje ma 
Komisja Budżetowa. Radca prawny pani Teresa Adnrzejewska wyjaśniła, iż Rada jako organ 
kolegialny  stanowiący  większością  głosów  podejmuje  decyzje  i  uchwala  prawomocne 
uchwały.  Po tych wyjaśnieniach przewodniczący obrad przedstawił następujący porządek  XI 
sesji:
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1. Otwarcie Sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad XI Sesji Rady Miejskiej.
3. Przyjęcie protokółu Nr X/07 z sesji odbytej w dniu 28 czerwca 2007 roku.
4.  Zapytania radnych.
5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 
      w okresie międzysesyjnym.
6. Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy  w okresie międzysesyjnym i o wydanych 

zarządzeniach.
7. Informacja o realizacji budżetu za I półrocze 2007 roku
8.  Podjęcie uchwał w sprawie:

    1).  powołania  zespołu  opiniującego  kandydatów zgłoszonych  na  ławników  do  Sądu 
Rejonowego w Rawiczu,
    2).  udzielenia  bonifikaty  przy  sprzedaży  na  rzecz  najemców  lokali  mieszkalnych 
położonych w Bojanowie przy ulicy Dworcowej nr 19,
    3). zmiany Uchwały Nr XLII/280/2006 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 czerwca 
2006  roku  w  sprawie  regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  Gminy 
Bojanowo,
    4). ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych,
    5). zaciągnięcia zobowiązań w zakresie inwestycji pn. ”Budowa wielofunkcyjnego boiska 
sportowego ogólno dostępnego dla dzieci i młodzieży”,
    6). zmian budżetu gminy Bojanowo na rok 2007.

9. Odpowiedzi na zapytania radnych.
10. Wolne głosy i wnioski.
11. Zakończenie.

Do pkt. 3 Przyjęcie protokółu Nr X/07 z sesji odbytej w dniu 28 czerwca 2007 roku.

W związku z tym, iż do protokołu Nr X/07 z dnia 28 czerwca 2007 roku nie zgłoszono 
żadnych  pisemnych  uwag,  powyższy  protokół  przyjęto  jednogłośnie  pozytywnie  bez 
odczytywania 15 głosami „za”.

Do pkt. 4 Zapytania radnych .

 Radny  Piotr Nadzieja zadał pytanie cyt.” czy od osób handlujących na targowisku, a 
także zajmujących się handlem obwoźnym  jest pobierana opłata handlowa,”

 Radny Jan Mardas zawnioskował o nagrywanie wszystkich sesji rady miejskiej,
 Obecny  na  XI  sesji  Rady  Miejskiej  Bogusław  Musielak kierownik  Rewiru 

Dzielnicowych  w  Bojanowie  Komendy  Powiatowej  Policji  w  Rawiczu  zadał 
następujące pytania :
1. (pytanie  skierowane  do  radnego  Rady  Miejskiej  a  jednocześnie  sołtysa 

Gościejewic)  pana Władysława  Szalkowskiego -  w jakim celu w dniu 
26  sierpnia  2007  roku  o  godz.  0.25,  podczas  trwania  dożynek  wiejskich  w 
Gościejewicach włączano dwukrotnie syrenę alarmową na remizie OSP,

2.  pytania skierowane do pana Burmistrza Józefa Zuter:a 
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 czy  gmina  ma  podpisaną  umowę   z  jakąkolwiek  firmą  zajmującą  się 
wyłapywaniem bezpańskich psów, o ile nie ma to kto jest uprawniony do 
wyłapywania psów,

 kiedy Urząd Miejski dojdzie do porozumienia z właścicielem targowiska 
przy ulicy Podgórnej i 1-go Maja i wytyczy chodnik – brak chodnika na 
ulicy  Podgórnej  zagraża  bezpieczeństwu  przychodniów,  którzy  są 
zmuszeni chodzić  po ulicy),

 dlaczego ulica Pogórna jest źle oznakowana  ulica Podgórna znakami B- 36 
i  brakuje oznaczenia skrzyżowania ul. 1 Maja i Podgórnej,

 dlaczego na targowisku przy ulicy Szkolnej ZGKiM nie wystawie koszy na 
śmieci, a szalet przy remizie nie nadaje się do użytkowania,

 brakuje  również  koszy  na  śmieci  przy  targowisku  na  ulicy  Szkolnej  i 
Podgórnej,

 dlaczego bojanowska policja nie jest powiadamiana przez organizatora tj. 
Urząd  Miejski  o  wszelkich  masowych  imprezach  mających  miejsce  na 
terenie gminy,

 kiedy zostaną podjęte jakiekolwiek działania w sprawie nowej organizacji 
ruchu w Bojanowie ( ul. Ratuszowa – ruch jednokierunkowy, odcinek od 
ulicy  Krótkiej  do  Królowej  Jadwigi  i  odcinek  drogi  od  Rynku  –  ul. 
Bojanowksiego – Ratuszowa – znaki zakazu i zatrzymywania się  B-36.

Do pkt. 5 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych

Szczegółową informację na temat reprezentacji w okresie międzysesyjnym 
przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Tomiczak.

W dniach 3 do 5 lipca została zorganizowana wycieczka dla radnych, sołtysów i ich 
rodzin; wycieczkowicze odwiedzili  Czechy, Austrię -  gdzie długo zabawili w stolicy tego 
pięknego kraju w Wiedniu.

W niedzielę 8 lipca  w Tarchalinie odbyły się zawody konne w powożeniu , w której to 
imprezie Przewodniczący Rady miał przyjemność uczestniczyć.

W dniu 21 lipca  br. przewodniczący Rady uczestniczył w imprezie organizowanej 
przez „Szok” Bojanowo, był to jeden z cyklu festynów letnich.

Dnia 29 lipca w poniedziałek przewodniczący Rady brał udział  w posiedzeniu komisji 
konkursowej powołanej w celu wyłonienia w drodze konkursu dyrektora Szkoły 
Podstawowej w Gościejewicach.

W środę 8 sierpnia odbyły się w uroczystości związane  z 50 – leciem pożycia 
małżeńskiego.  W Bojanowie – państwo  Janina i Władysław Szymczakowie, w 
Gołaszynie państwo Halina i Ludwik Płaczkowie, w Gościejewicach – państwo Seweryna 
i Tadeusz Machowiakowie i jeszcze raz w Gościejewicach – państwo Władysława i 
Marian Piechota, w których to przewodniczący Rady pan Stanisław Tomiczak wraz z 
Burmistrzem i Zastępca Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego brał udział. 
W piątek 10 sierpnia w  przewodniczący Rady  uczestniczył w miejscowym Urzędzie 
Stanu Cywilnego w uroczystościach 50 – lecia pożycia małżeńskiego następujących par:

- Józefa i Jan Walkowiakowie z Czechnowa,
- Zofia i Ludwik Maćkowiak z Bojanowa,
-  Helena i Władysław Kaczmarek z Gołaszyna,
- Irena i Teodor Grzegorzewscy z Bojanowa.

W czwartek 23 sierpnia odbyło się posiedzenie Komisji Budżetowej, Rozwoju 
Gospodarczego i Ochrony Środowiska.
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W piątek 24 sierpnia odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, 
Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Publicznego.
W sobotę 25 sierpnia przewodniczący Rady uczestniczył w uroczystości dożynkowej 
w Gościejewicach
Natomiast 26 sierpnia przewodniczący Rady brał udział  w Dożynkach Powiatowych  w 
Miejskiej Górce. Jak zaznaczył pan przewodniczący Tomiczak „ wielką radość i dumę 
sprawił   mi występ  naszego zespołu folklorystycznego  „Gołaszyniacy”. Był to jedyny 
prawdziwy akcent folklorystyczny w całej imprezie dożynkowej.
Wśród rolników wyróżnionych na tych dożynkach był pan Roman Gil z małżonką 
(Kawcze) oraz pan Ratajczak z Sowin.
W dniu wczorajszym  tj 28 sierpnia 2007 roku pracę w urzędzie zakończyła pani Danuta 
Kowalska. Przeszła na emeryturę. W imieniu radnych i rady miejskiej Pan Stanisław 
Tomiczak przekazał na jej ręce podziękowania za opiekę nad Radą Miejską.
Do przedstawionej przez Przewodniczącego Rady informacji pytań nie było. Informacje 
przyjęto jednogłośnie 15 głosami „za”.

Do pkt. 6 informacja Burmistrza Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym i o 
wydanych zarządzeniach .

Szczegółową  informację  na  temat  pracy  w  okresie  międzysesjnym  przedstawił 
Burmistrz Józef Zuter i stanowi ona załącznik nr 2  do niniejszego protokołu. W związku z 
tym, iż zapytań do przedstawionego materiału nie było, Burmistrz poinformował zebranych o 
wydanych od ostatniej sesji Rady Miejskiej zarządzeniach:

 Zarządzenie Nr 33/07 Burmistrza Bojanowa z dnia 29 czerwca 2007 roku w 
sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 rok,

 Zarządzenie Nr 34/07 Burmistrza Bojanowa z dnia 29 czerwca 2007 roku w 
sprawie  zmian  planu  finansowego  zadań  zleconych  z  zakresu  administracji 
rządowej oraz innych zadań zleconych gminie ustawami na 2007 rok,

 Zarządzenie  nr  35/07  Burmistrza  Bojanowa  w  sprawie  powołania  komisji 
konkursowej  dla  wyłonienia  kandydata  na  stanowisko  dyrektora  Szkoły 
Podstawowej im. Jana Brzechwy w Gościejewicach,

 Zarządzenie  Nr  36/07  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  20  lipca  2007  roku  w 
sprawie  upoważnienia  Zastępcy  Burmistrza,  Sekretarza  do  załatwiania 
indywidualnych spraw w zakresie administracji publicznej,

 Zarządzenie  Nr  37/07  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  30  lipca  2007  roku  w 
sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 rok,

 Zarządzenie nr 38/07 Burmistrza Bojanowo z dnia 10 sierpnia 2007 roku w 
sprawie przedstawienia informacji o przebiegu  wykonania budżetu gminy oraz 
przebiegu wykonania planów finansowych  gminnych instytucji kultury za I 
półrocze 2007 roku.

 Zarządzenie Nr 39/07 Burmistrza Bojanowa z dnia 17 sierpnia 2007 roku w 
sprawie powołania Komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania o 
udzielenie zamówienia publicznego , w tym dokonania oceny spełnienia przez 
wykonawców warunków udziału  w  postępowaniu  o  udzielenie  zamówienia 
oraz  do  badania  i  oceny  ofert  w  trybie  „Zapytania  o  cenę”  na  dostaweę 
obiadów  dla  dzieci  w  szkołach  podstawowych  w  Bojanowie:,  Trzeboszu, 
Golinie Wielkiej, Gościejewicach oraz Gimnazjum w Bojanowie. 

 Do  omówionych  przez  Burmistrza  Zutera   zarządzeń  pytanie  zadała  pani  sołtys 
Wieńczysława Barteczka – pytając kto został dyrektorem Szkoły Podstawowej 
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w Gościejewicach. Burmistrz odpowiedział, iż konkurs nie odbył się Nie zgłosił się żadne 
kandydat.  .  W  związku  z  powyższym  przez  pół  roku  tj.  do  chwili  ogłoszenia  nowego 
konkursu obowiązki będzie pełnić pani Bogumiła Woźniak. 

Po  swojej  wypowiedzi  Burmistrz  nawiązał  do  jubileuszy  małżeńskich.  Każdy 
jubileusz  50 lecia pożycia małżeńskiego wiąże się  z wręczeniem medalu od Prezydenta RP 
za długoletnie pożycie małżeńskie; wnioski o nadanie medalu są składane zawsze na początku 
danego roku kalendarzowego. Niestety medale dotarły do nas dopiero teraz, a więc wiele par 
otrzymało  je z bardzo dużym opóźnieniem.

Więcej pytań do przedstawionych przez Burmistrza Zarządzeń i informacji z reprezentacji nie 
było. Zaopiniowano pozytywnie, jednogłośnie -  15 głosami „za”.

Do pkt 7 Informacja o realizacji budżetu za I półrocze 2007 roku

Burmistrz  poinformował  radnych,  iż  jest  to  informacja,  z  którą  radni  nie  muszą  zostać 
zapoznani.  Jednak  corocznie,  w  sierpniu  wszyscy  radni  otrzymują  materiały  z  realizacji 
budżetu za pierwsze półrocze danego roku. Taka też informacja jest wysyłana również do 
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  .  Wszelkie  pytania  zostały  szczegółowo  omówione  na 
posiedzeniach komisji stałych czy w związku z tym jest potrzeba szczegółowego omawiania 
przedstawionego materiału.
Pytań nie  było.  Pozytywnie ,  jednogłośnie radni 15 głosami „za” przyjęli  sprawozdanie z 
realizacji budżetu za I półrocze 2007 roku.  Zarządzenie Nr 38/07 Burmistrza Bojanowa  z  
dnia 10 sierpnia 2007 roku w sprawie przedstawienie informacji  o przebiegu wykonania  
budżetu gminy oraz przebiegu wykonania planów finansowych gminnych instytucji kultury za 
I półrocze 20007 roku – stanowi załącznik nr 3.

Do pkt. 8 Podjęcie uchwał w sprawie:
    1) powołania zespołu opiniującego kandydatów zgłoszonych na ławników do Sądu 
Rejonowego w Rawiczu,

W związku z tym ,iż Rada Miejska w oparciu o Ustawę –  Prawo o ustroju sądów 
powszechnych  ma  obowiązek  dokonania  wyboru  ławników  do  sądu  a  także,  powołania 
zespołu  do  zaopiniowania  zgłoszonych  kandydatów,  Burmistrz  na  posiedzeniach  komisji 
stałych Rady Miejskiej w dniu 23 i 24 sierpnia br. zaapelował  o zgłoszenie do w/w zespołu 
3 kandydatów. 

Przewodniczący  Rady  Stanisław  Tomiczak  poprosił  o  zabranie  głosu 
przewodniczących  komisji  i  o  wyrażenie  opinii  o  omawianej  uchwale.  Jako  pierwszy 
wypowiedział się przewodniczący Komisji Budżetowej Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i 
Ochrony  Środowiska  Jarosław  Bartkowiak,  w  imieniu  komisji  pozytywnie  wyraził  się  o 
projekcie powyższej uchwały, natomiast jako członków do zespołu opiniującego podał pana 
Leszka Janowicza i pana Jana Kubisa, którzy wyrazili zgodę, na pracę w zespole.

Pan  Franciszek  Wieremiejko  przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Kultury 
Fizycznej, Zdrowia również przedstawił opinię pozytywną o projekcie uchwały, a do składu 
zespołu opiniującego kandydatów na ławników podał panią radna Halinę Michalczak, która 
wyraziła zgodę na pracę w zespole opiniującym.

Po odczytaniu przez Przewodniczącego obrad projektu uchwały w sprawie powołania 
zespołu  opiniującego  kandydatów  zgłoszonych  na  ławników  do  Sądu  Rejonowego  w 
Rawiczu, radni przeszli do głosowania . Za podjęciem w/w uchwały głosowało 15 radnych, 
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nikt się nie wstrzymał i nikt z radnych nie był przeciw. Uchwała Nr XI/92/07 Rady Miejskiej  
w  Bojanowie  z  dnia  29  sierpnia  2007  roku w sprawie  powołania  zespołu  opiniującego 
kandydatów zgłoszonych na ławników stanowi załącznik nr 4.

Do pkt. 8 podjęcie uchwał w sprawie:
2)  udzielenia  bonifikaty  przy  sprzedaży  na  rzecz  najemców  lokali  mieszkalnych 
położonych w Bojanowie przy ulicy Dworcowej nr 19,

Przewodniczący Rady Stanisław Tomiczak udzielił głosu przewodniczącym komisji .
Jako  pierwszy  wypowiedział  się  przewodniczący  Komisji  Budżetowej,  Rozwoju 
Gospodarczego,  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  Jarosław Bartkowiak,  który  w  imieniu 
członków  swojej  komisji  wyraził  pozytywną  opinię  o  omawianym  projekcie  uchwały. 
Również przewodniczący Komisji  Oświaty,  Kultury,  Kultury Fizycznej,  Zdrowia,  Pomocy 
Społecznej  i  Bezpieczeństwa Publicznego pan Franciszek Wieremiejko wyraził  w imieniu 
członków komisji opinię pozytywną . 

Po  odczytaniu  przez  Przewodniczącego  Rady  Stanisława  Tomiczaka  projektu 
powyższej uchwały radni w wyniku głosowania podjęli ją jednogłośnie 15 głosami „za” .

 Uchwała Nr XI/93/07 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 sierpnia 2007 roku w  
sprawie  udzielenia  bonifikaty  przy  sprzedaży  na  rzecz  najemców  lokali  położonych  w 
Bojanowie przy ulicy Dworcowej nr 19 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Do pkt. 8 podjęcie uchwał w sprawie:
3) zmiany Uchwały Nr XLII/280/2006 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 czerwca 
2006 roku w sprawie regulaminu utrzymania czystości i  porządku na terenie Gminy 
Bojanowo,

Inicjatorem projektu powyższej uchwały był pan Franciszek Wieremiejko, który we 
wniosku  przekazanym  Przewodniczącemu  Rady  zaapelował  do  projektodawców  uchwały 
aby, rozgraniczyć gospodarstwa wieloosobowe i jednoosobowe , a także uwzględnić liczbę 
osób w gospodarstwie domowym . Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, 
Pomocy  Społecznej,  Bezpieczeństwa  Publicznego  na  posiedzeniu  w  dniu  20  czerwca  br. 
wypracowała  wniosek w tej sprawie  i  stąd projekt powyższej uchwały.
Obecny  na  sesji  kierownik  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  wyjaśnił 
intencje  powyższej  uchwały.  Na  terenie  miasta  i  gminy  Bojanowo  jest  wiele  osób 
prowadzących  samotnie  gospodarstwa  domowe.  W  projekcie  uchwały  uwzględniono,  iż 
osoby samotne  obligowane są  do  odprowadzania  1  pojemnika  odpadów komunalnych na 
miesiąc  w ilości  55  litrów.  Pan  kierownik  Polc  poinformował  zebranych,  iż  odbiór  tych 
pojemników będzie trudny do realizacji.  

Głos zajęła pani sołtys z Wydartowa I Wieńczysława Barteczka, która zapytała czy 
istnieje  możliwość  odprowadzenia   pół  pojemnika na  miesiąc  czy  cały pojemnik  na  dwa 
miesiące. Kierownik Polc jest za rozwiązaniem – pół pojemnika na miesiąc. Jest to wygodne 
ze względów higienicznych i estetycznych. Niestety, nie ma jeszcze wypracowanej metody 
jak  będą  odznaczane  pojemniki  z  gospodarstw  jednoosobowych  –  czy  pojemniki  będą 
znakowane  specjalnymi  symbolami    czy  też  panowie  odbierający  odpady  będą 
ewidencjonować to na odpowiedniej liście.

Sołtys Kawcza pan Gil Roman, zapytał czy Zakład Gospodarki Komunalnej częściej 
mógłby  odbierać  nieczystości  z  wiosek.  Kierownik  Polc  odpowiedział,  iż  ze  względów 
organizacyjnych jest to niemożliwe. Odbiór odpadów segregowanych typu szkło, plastik jest 
bardzo kosztowny. Za sprzedane odpady w miesiącach lipiec – sierpień ZGKiM otrzymał 

6



2.600 zł, natomiast koszty związane z segregacją wyniosły około 8.000 zł, w tym koszt pracy 
samochodu  około 4.500 zł.

Sołtys Barteczka zapytała, od kiedy będą obowiązywać nowe stawki.
Kierownik Zakładu Gospodarki  Komunalnej  poinformował,  iż powyższa uchwała podlega 
publikacji  w  Dzienniku  Urzędowym   Województwa  Wielkopolskiego.  Dopiero  po  jej 
opublikowaniu ZGKiM  może sporządzić nowe umowy, z nowymi stawkami i dostarczyć  je 
do  odbiorców.  Oczywiście  z  chwilą  opublikowania  powyższej  uchwały  przygotujemy 
stosowną informację i przekażemy ją sołtysom a także rozplakatujemy w Bojanowie.

Podsumowując  dyskusję  pan  Franciszek  Wieremiejko  –  przewodniczący  komisji 
oświaty stwierdził, iż jest to najlepsze rozwiązanie, gdyż w pełni reguluje wymagania ustawy 
o utrzymaniu czystości i porządku. Takie rozwiązanie jest zadowalające. 
Obecna na sesji w imieniu mieszkańców pani Joanna Krüger z ulicy Zacisze, stwierdziła , iż 
jako osoba samotna cyt. „wcale nie produkuję śmieci i nawet 55 l na dwa miesiące jest dla  
mnie  zbyt dużo”. 
Głos  zabrał  Przewodniczący  Rady  Stanisław  Tomiczak,  który  starał  się   wyjaśnić 
zainteresowanej, iż wymogi Unii Europejskiej nakładają na nas wywiązywania się z pewnych 
zaleceń. Uchwała która za chwilę zostanie poddana głosowaniu jest na tyle komfortowa, iż 
osoby samotnie prowadzące gospodarstwa są w niej szczególnie  sprawiedliwie potraktowane.
Więcej  pytań  do  omawianego  projektu  uchwały  nie  było.  Po  odczytaniu  jej  treści  przez 
Przewodniczącego  Rady podjęto ją 14 głosami „za” przy jednym głosie wstrzymującym się , 
a  Uchwała  Nr XI/94/07 Rady Miejskiej  w Bojanowie z  dnia 29 sierpnia 2007 roku w 
sprawie zmiany Uchwały Nr XLII/280/06 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 czerwca 
2007  roku  w  sprawie  regulaminu  utrzymania  czystości i  porządku  na  terenie  Gminy 
Bojanowo stanowi załącznik nr 6.

Do pkt. 8 podjęcie uchwał w sprawie:
4) ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi 
w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  oraz 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych,

Przewodniczący  Rady  przekazał  głos  przewodniczącym  komisji  stałych  aby 
przedstawili  wypracowaną  na  posiedzeniach  komisji  opinię  do  omawianego  projektu 
uchwały. Jako pierwszy wypowiedział się przewodniczący Komisji Budżetowej pan Jarosław 
Bartkowiak.  Poinformował,  iż na posiedzeniu w dniu 23 sierpnia  br.  komisja  pozytywnie 
zaopiniowała powyższy projekt. Jako drugi głos zabrał przewodniczący komisji oświaty pan 
Franciszek  Wieremiejko,  który  również  w  imieniu  komisji  wyraził  pozytywną  opinię  o 
projekcie.
Więcej pytań nie było. 
Po odczytaniu  przez Przewodniczącego obrad projektu powyższej uchwały podjęto ją 12 
głosami „za”, przy 2 głosach wstrzymujących (nieobecny Jan Mardas, który  o godz. 11.30 
zgłaszając przewodniczącemu rady opuścił obrady).

 Uchwała Nr XI/95/07 Rady Miejskiej w Bojanowie w sprawie ustalenia górnych 
stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi 
w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  oraz  
opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  transportu  nieczystości  ciekłych,  stanowi 
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.
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Do pkt. Podjęcie uchwał w sprawie:
    5)  zaciągnięcia zobowiązań w zakresie  inwestycji  pn.  ”Budowa wielofunkcyjnego 
boiska sportowego ogólno dostępnego dla dzieci i młodzieży”,

Przewodniczący obrad poprosił przewodniczących komisji stałych o wyrażenie opinii 
o powyższym projekcie uchwały. 

Jako  pierwszy  wypowiedział  się  przewodniczący  Komisji  Budżetowej,  Rozwoju 
Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pan Jarosław Bartkowiak. Poinformował 
obecnych, iż  komisja na swoim posiedzeniu w dniu 23 sierpnia  negatywnie zaopiniowała 
powyższą uchwałę, proponując aby w roku 2008 ponownie – o ile zaistnieje taka możliwość – 
starać się o dotację w Ministerstwie Sportu. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Pomocy Społecznej i 
Bezpieczeństwa  Publicznej   pan  Franciszek  Wieremiejko,  w  imieniu  członków  swojej 
Komisji wyraził opinię pozytywną o powyższym projekcie uchwały.

W  związku  z  powyższym,  przewodniczący  obrad  otworzył  dyskusję  w 
przedmiotowym temacie:

Jako pierwszy głos zabrał radny Piotr Nadzieja, który zarzucił, iż sala gimnastyczna 
przy Gimnazjum w Bojanowie, jest zbyt krótka i w związku z tym nie mogą się tam odbywać 
mecze drużyn profesjonalnych. Wypowiedź radnego zripostował Burmistrz, który stwierdził, 
iż sala gimnastyczna posiada  wymagane parametry jest jedynie ciasna. Na sali gimnastycznej 
znajduje się pełnowymiarowe boisko do piłki ręcznej i piłki koszykowej. 

Wracając  jednak  do  omawianego  projektu   boiska  wielofunkcyjnego,  planujemy 
zabezpieczyć na nim 1 boisko do piłki koszykowej i 2 boiska do piłki ręcznej. 
Radny Nadzieja zaapelował również do radnych o odrzucenie powyższego projektu.
Stwierdził,  iż  gminy nie  stać na samodzielne finansowanie  tak kosztownej  inwestycji  jak 
budowa  boiska,  z  własnych  środków.  Powyższa  inwestycja   miała  być  w  połowie 
finansowana z budżetu państwa. Radny zaproponował, aby w roku 2008 ponowić  wniosek o 
częściowe dofinansowanie budowy tego boiska.
Zadał  również  pytanie  cyt.  „  czy  ktoś  z  Państwa  radnych  zapoznał  się  z  dokumentacją  
techniczną  dotycząca  budowy  boiska  wielofunkcyjnego”.  Na  sali  zapanowała  cisza,  co 
oznaczało, że nikt z radnych nie analizował tej dokumentacji. W drugim pytaniu radny Piotr 
Nadzieja zarzucił, cyt.  „ jak można popierać wniosek dotyczący budowy boiska nie znając 
założeń projektowych. Oby nie było później problemów z uwagami dotyczącymi rozmiarów 
boiska  tak, jak miało to miejsce z wymogami sali gimnastycznej”. 

Głos  zabrał  radny Leszek  Janowicz,  który  opowiedział  się  za  celowością  budowy 
boiska. Będzie to obiekt ogólnodostępny, korzystać z niego będą nie tylko uczniowie szkoły 
podstawowej  i  gimnazjum ale  również  młodzież  z  miasta.  Z  całą  pewnością  będzie  ono 
wykorzystane w czasie ferii zimowych i letnich wakacji.

Jak zaznaczył Burmistrz otworzyła się pewna furtka na to zadanie i my chcemy z tego 
skorzystać.  Dzięki  tej  inwestycji  umożliwimy  szkołom  realizowanie  planu  wychowania 
fizycznego, nie mówiąc o innych możliwościach na wykorzystanie tego obiektu.

Przewodniczący Komisji Budżetowej, Rozwoju  Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska  Jarosław Bartkowiak, zarzucił czy  w budżecie znajdzie się 195.000 zł, a gdy on 
wnioskował  o wysypanie pobocza drogi tłuczniem w kierunku zakładów mięsnych SALUS 
to na ten cel środków nie było. 
Burmistrz wyjaśnił  radnemu, iż do zadanie od dawna znajduje się w WPI, rozłożyliśmy je na 
2 lata i mimo bardzo napiętego budżetu jesteśmy w stanie je zrealizować. Jeżeli na drugi rok 
będzie  możliwość  złożenia  wniosku  na  dofinansowanie  na  inne  boisko,  to  taki  wniosek 
Gmina złoży. 
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Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  Jarosław  Bartkowiak  podtrzymał  swoje 
stanowisko co do przełożenia w/w inwestycji na rok 2008.
Więcej pytań nie było.
Po  odczytaniu  przez  Przewodniczącego  obrad  powyższego  projektu  uchwałę   poddano 
głosowaniu.  W związku z  tym,  iż  powyższa  uchwała  wzbudziła  wiele  kontrowersji  niżej 
podaję się imienny wykaz głosowania przez radnych.
„Za” podjęciem  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  zobowiązań  w  zakresie  inwestycji  pn. 
”Budowa wielofunkcyjnego boiska sportowego ogólno dostępnego dla dzieci i młodzieży”,
głosowało  9 radnych ( S.Tomiczak, K. Przewłocki, Zb. Jarmuż, M. Jagodziński, L.Janowicz,  
B. Lorek, H. Michalczak,W. Szalkowski, F. Wieremiejko) natomiast przeciwnych było 
5  radnych  (P.Nadzieja,K.Skupin,J.Bartkowika,  J.Kubis,  Z.Lorek).-  nieobecny  radny  Jan 
Mardas.
Uchwała Nr XI/96/07 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 sierpnia  2007 roku w sprawie  
zaciągnięcia  zobowiązań  w  zakresie  inwestycji  pn. „Budowa  wielofunkcyjnego  boiska 
sportowego ogólno dostępnego dla dzieci i młodzieży „ stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Do pkt. 8 podjęcie uchwał w sprawie:
    6). zmian budżetu gminy Bojanowo na rok 2007  .  

Głos zabrała pani Skarbnik Mirosława Zamelska.  Przedstawiła zebranym wszelkie 
przesunięcia w dochodach i wydatkach ( szczegółowo omawiane na posiedzeniach komisji 
stałych) a także poinformowała, iż w związku z awarią pieca w Przedszkolu w Trzeboszu 
zmuszeni jesteśmy uruchomić 10.000 zł z rezerwy budżetowej.
Pytań nie było. 
Przewodniczący Rady Stanisław Tomiczak odczytał treść uchwały i poddał ją głosowaniu. Za 
podjęciem Uchwały Nr XI/97/07 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 sierpnia 2007 roku 
w sprawie zmian budżetu gminy Bojanowo na rok 2007 głosowało 10 (S. Tomiczak, 
K. Przewłocki, L. Janowicz, Zb. Jarmuż, M. Jagodziński, B. Lorek, Z.Lorek, H.Michalczak, 
Wł. Szalkowski, F. Wieremiejko), przy 3 głosach przeciw ( P.Nadzieja, K.Skupin, J.Kubis).
Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 9  do niniejszego protokołu.

Do pkt. 9 Odpowiedzi na zapytania radnych.

 Na zapytanie radnego Nadziei w sprawie pobierania opłat na targowisku Burmistrz 
odpowiedział, iż za handel obwoźny pobierana jest opłata targowa.

 Ustosunkowując się  do wniosku radnego Jana Mardasa Burmistrz zapewnił, iż sesje 
Rady Miejskiej będą nagrywane.

 W  odpowiedzi  na  zapytania  i  wnioski  Kierownika  Rewiru  Dzielnicowych  w 
Bojanowie Komendy Powiatowej Policji w Rawiczu Burmistrz udzielił następujących 
wyjaśnień:

1) W sprawie dotyczącej włączenia syreny alarmowej podczas dożynek we wsi 
Gościejewice, radny Władysław Szalkowski – jednocześnie sołtys wsi odpowiedzialny 
za zorganizowanie imprezy obiecał , iż wyciągnie konsekwencje  i ustali sprawcę 
tego chuligańskiego wybryku.

2) W kwestii dotyczącej wałęsających się psów Burmistrz wyjaśnił, iż policja winna 
karać osoby, które idą na spacer z psem, nierzadko agresywnej rasy – bez kagańca i 
smyczy. 
Obecnie przeprowadzane są rozmowy z firmą wyłapująca psy z Kościana, jednakże 
warunki jakie nam proponują są nie do przyjęcia. W Zakładzie Gospodarki 
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Komunalnej i Mieszkaniowej w Gołaszynie są w kojcach dwa młode psy, które zostały 
złapane  na terenie Bojanowa. Więcej kojców nie mamy.
W  sprawie chodnika na ulicy Podgórnej, nie mamy na tę sprawę wpływu .
Podczas niedzielnego targu niektórzy z handlujących ustawiają się na chodniku, 
ponadto nie chcą uiścić należnej opłaty targowej. Pobierający opłatę pracownik 
Urzędu pan Wojciech Wielebski, wiele razy prosił o pomoc bojanowską i rawicką 
policję - niestety bez rezultatu.
Kosze na  śmieci zobowiązani są wystawiać właściciele targowiska .

Nowa organizacja  ruchu w Bojanowie na wnioskowanych przez Pana ulicach była 
planowana , jednakże pomysł nie uzyskał akceptacji komisji opiniującej i cel upadł. 
Na ulicy Ratuszowej prosimy egzekwować prawo od kierowców, którzy nie 
zatrzymują się w przepisowej odległości od skrzyżowania. 

3) Targowisko przy ulicy Szkolnej – kosze są tam zamontowane, niestety te wolnostojące 
są wyrzucane przez chuliganów do stawu. 

4) Szalet przy remizie OSP w Bojanowie jest regularnie czyszczony i myty. Nie mamy na 
to wpływu, iż wiele osób nie potrafi tego uszanować i dewastuje to co „państwowe”. 

5) Za imprezy odbywające się na terenie Bojanowa,  pełną odpowiedzialność, bierze 
Burmistrz jednakże bojanowska policja powinna również poczuwać się do 
zabezpieczenia tj. chociażby przejechania kilkakrotnie radiowozem wokół terenu, na 
którym  odbywa się impreza.

Do pkt. 10 Wolne głosy i wnioski.

Głos zabrał radny Leszek Janowicz, który jednoznacznie stwierdził, iż bojanowska 
policja jest mało widoczna. Bojanowscy stróże prawa nie interweniują, gdy na ulicach są źle 
zaparkowane  samochody (zbyt blisko skrzyżowania, szczególnie  widoczne jest to na ulicy 
Ratuszowej),rzadko  interweniują podczas chuligańskich wybryków młodzieży, nie reagują na 
brawurowo jeżdżących motocyklistów.

Radny Jan Kubis zapytał, kiedy policjant może użyć wobec agresywnych chuliganów 
pałki. Kierownik Rewiru Dzielnicowych odpowiedział, iż są to ściśle obwarowane przepisami 
sytuacje. Nieuzasadnione użycie pałki przez policjanta, grozi mu konsekwencjami karnymi.

Wieńczysława Barteczka – sołtys Wydartowa I zapytała czy istnieje możliwość 
wystąpienia  z inicjatywą pobudowania powiatowego schroniska dla bezpańskich psów, gdzie 
każda gmina  partycypowałaby w kosztach jego budowy. Burmistrz poinformował, 
pomysłodawczynię, iż w obecnej chwili gmina nie posiada na ten cel środków.

Radny Jan Kubis, który  niejednokrotnie proponował zatrudnienie strażnika straży 
miejskiej, wystąpił z wnioskiem o monitoring miejsc najbardziej narażonych na wybryki 
chuliganów. 
Burmistrz Józef Zuter, powiedział, iż zapozna się z ofertami firm oferujących usługę 
monitoringu i oceni opłacalność tej inwestycji.

Radny Leszek Janowicz korzystając z okazji podziękował straży pożarnej za szybkie i 
sprawne gaszenie pożaru firmy Textmar.
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Przewodniczący Komisji Oświaty pan Franciszek Wieremiejko wyraził podziękowania 
w imieniu mieszkańców ulicy Drzymały i własnym za pobudowanie nowego chodnika, który 
bardzo ułatwił mieszkańcom tej ulicy dojście i dojazd do swoich posesji.

Odpowiadając na zapytanie radnego Jana Kubisa w sprawie dzierżawy gruntu w 
miejscowości Klapowo, Burmistrz wyjaśnił, iż przedmiotowy grunt jest objęty dzierżawą do 
roku 2009.

Dnia 23 sierpnia 2007 roku na posiedzeniu Komisji Budżetowej, Rozwoju 
Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska radny Jan Kubis zadał przewodniczącemu 
Rady następujące pytanie:
„Dlaczego wszyscy radni dostali podwyżki diet, natomiast ja nie dostałem?”
Prosił o odpowiedź na najbliższej sesji Rady Miejskiej.

Na sesji Rady miejskiej w Bojanowie, która odbyła się dnia 29 sierpnia 2007 roku, w punkcie 
„Wolne głosy i wnioski” Przewodniczący rady Stanisław Tomiczak udzielił radnemu  Janowi 
Kubisowi następującej odpowiedzi.
 Cyt. „Zgodnie z oświadczeniem majątkowym za 2006 rok, otrzymał Pan w 2006 roku 2100 zł  
diety radnego. 

Zmiana uchwały w sprawie diet radnych spowodowała, że w 2007 roku otrzyma Pan  
3600 zł.  Według obliczeń jest  to  wzrost  o  1500 zł.   Dlatego Pańskie  pytanie  uważam za  
bezzasadne.
 W budżecie na 2007 rok, na działalność Rady Miejskiej zadeklarowano kwotę 65.500,-  
zł.  Aby  odpowiednio  wykorzystać  tę  kwotę  i  przyznać  wszystkim  radnym  diety  w  miarę  
sprawiedliwie, wystąpiłem z projektem zmiany uchwały w sprawie diet radnych, a tym samym 
ich podwyższenia. Oczywiście w ramach  przyznanych środków budżetowych.
Następnym powodem przyspieszenia prac był niesamowity apetyt na diety radnych będących  
jednocześnie członkami komisji budżetowej i rewizyjnej, do których Pan należy.
Według dotychczasowych zasad, radny będący członkiem komisji oświaty otrzymałby w tym  
roku  2200 zł diety, na co składa się suma uzyskana z 11 posiedzeń komisji,  11 posiedzeń  
sesyjnych, ,  po 100 zł za każde posiedzenie.
Przewodniczący komisji  budżetowej złożył  plan pracy,  w którym przewidział dodatkowe 9  
posiedzeń wyjazdowych komisji budżetowej, co przekładając na diety wygląda następująco. 
Członek tej komisji otrzymuje o 900 złotych więcej niż członek komisji oświaty. Wynika to z  
sumy,  na  którą  składa  się  11  posiedzeń  komisji,  11  posiedzeń  sesyjnych  i  9  posiedzeń  
wyjazdowych, po 100 zł za każde posiedzenie – razem 3100 zł.
Przewodniczący komisji rewizyjnej w swoim planie pracy przewidział 11 posiedzeń komisji,  
co przeliczając na diety daje 1100 zł.
Podsumowując:

• radny, należący do komisji oświaty otrzymałby 2200 zł, 
• radny, pracujący w komisji budżetowej otrzymałby 3100 zł,
• radny będący członkiem komisji oświaty i komisji rewizyjnej otrzymałby 3300 zł,
• radny będący członkiem komisji budżetowej i komisji rewizyjnej otrzymałby 4200 zł,

Widząc wysokie dysproporcje między dietami radnych postanowiłem zmienić ten stan rzeczy  
wprowadzając projekt uchwały o zmianie wysokości i sposobu wypłacania diet.
Ja rozumiem, że Pan spodziewał się najwyższej diety, tzn.  w wysokości 4200 zł i stąd Pańskie  
niezadowolenie, ale proszę o rzetelność i uczciwość nawet przy zadawaniu pytań.”
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Do pkt. 11 Zakończenie.

Przewodniczący Rady poinformował zebranych, iż kolejna sesja Rady Miejskiej odbędzie się 
27 wrzesnia br. o godz. 16.00, i w związku z wyczerpaniem się przewidzianego porządku 
obrad XI sesji, posiedzenie zakończono o godz. 13.50.

protokólant: Przewodniczący Rady
Beata Sikora (-) Stanisław Tomiczak
podinspektor 
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